
Ettepaneku 

esitaja Ettepanek-kommentaar RMK vastus

Dmitry Yakubov

Allkirjastasime ettevaatamatusest hr 

Kornouhhovi petitsiooni seoses 

raiekeeluga kooperatiiv Gornyak 

läheduses. Meie pere

sooviks võimalusel oma allkirjad tagasi 

võtta  (Dmitry Yakubov, Svetlana 

Yakubova, Sergei Jakubov). RMK arvestab ettepanekuga

Andre Ossipov

Kas on võimalus Kaevuri 5,6,7,8,9 

maaosakute ja betoontee vahel 

seisnud kõik haavikud ja pikemaid kui 

5m kased ära võtta sellel talvel? 

Tegelikult võib jätta ainult männid.

Säilikpuude ettemärkimine toimub koos raiega 

piirnevate elanikega. Täpsed võimalused selguvad 

ettemärkimise käigus.

Andre Ossipov

Koosolekut enam ei ole mõtet teha. 

Osa inimesi allus veenimise taktikale. RMK arvestab ettepanekuga

AU Gornjaki 

juhatus, Wiktor 

Antonjuk

Juhatus koos revisjonikomisjoniga 

kontrollis 13 inimese allkirjastatud 

kirja. Need, kes olid vastu (7 isikut) 

võtsid oma allkirjad tagasi, saates RMK-

le e-kirju. Allkirjadega perenimekiri ei 

vasta tegelikkusele. Üks piirkond, üks 

hääl. Oma allkirjad võtavad tagasi: 

Voronova Olga, nr. 56, Tyuryakova 

Zoya, nr. 41, Jakubovid – üksus nr. 44 – 

saatsid allkirjade tagasivõtmise kirja (4 

inimest), Aleshkina Elena, nr. 53 

Sillamäe elanikud L. Skubnev ja E. 

Dolinin ei ole ühistu liikmed. 

Komarovski - S. Mironov -- ei ole 

ühistu liikmed. Andrejeva L., 

Karnaukhov V. – esindavad  ühte  

aiamaad  nr. 13 = üks hääl. Ei ole AÜ 

Gornjak liige. Naumov V. nr. 58 ei ole 

AÜ Gornjak liige.

RMK võtab info teadmiseks ja aktsepteerib 

aiandusühistu juhatuse ja revisjonikomisjoni 

analüüsi.

AU Gornjaki 

juhatus, Wiktor 

Antonjuk

 Vanad kuused on 20-30 m kõrged ja 

ohustavad elektriliini. 2021. aastal 

uuendati vana elektrivõrk. 2023. aastal 

tehti elektriliini geodeetiline uuring. 

Narva-Jõsuu linnavalitsusele on 

dokumendid saadetud. RMK raiub elektriliinile ohtlikud puud

AU Gornjaki 

juhatus, Wiktor 

Antonjuk

Raiega ohutustada elektriliin 

alajaamast pumbamajani. Samuti 

noorendada vana mets uuega.

Elektriliini ohustavate puude raie alajaama ja 

pumbajaama vahel täpsustatakse aiandusühistu 

juhatusega eraldi. Vana metsa raie on plaanitud 

kokku lepitud tingimustel kvartalil VF152 

eraldustel 11, 12, 18.

Ettepanekud aiandusühistu Gornjak ümbruse  metsatööde plaani projekt kohta



AU Gornjaki 

juhatus, Wiktor 

Antonjuk

AU Gornjaki juhatus - palub alustada 

lõikamist sel aastal 2023 talvel. RMK arvestab ettepanekuga

AU Gornjaki 

juhatus, Wiktor 

Antonjuk Täiendavat kohtumist pole vaja. RMK arvestab ettepanekuga

Roheline 

Pärnumaa 

MTÜ/Riina 

Georg; Päästame 

Eesti Metsad 

MTÜ/Farištamo 

Eller

Soovime RMK vastuseid, kas kogu 

Gornjaki KAH-alal on kõik 

loodusväärtuste ja VEPinventuurid 

tehtud, kas RMK on kontrollinud 

maakonnaplaneeringu põhjal 

rohevõrgustiku paiknemist ja lähtub 

sellest KAH-alal raieid plaanides? 

Kõik RMK metsakorraldajad on koolitatud ka 

vääriselupaikade asjatundjaks ning oskavad 

looduses märgata ohu alla sattuda võivaid või 

haruldasi liike ja elupaiku. Ka Gornjaki 

metsatööde alade andmeid on pidevalt seiratud 

ja uuendatud. Metsakorraldajad inventeerivad 

regulaarselt RMK-le kuuluvat metsamaad, et 

oleks teada seal asuva metsa paiknemine, seisund 

ja varu. Hea ülevaade metsade seisukorrast 

võimaldab asjatundlikult planeerida 

metsamajandustöid ning kaitsta loodusväärtusi. 

Vääriselupaikade inventuuri tehakse valdavalt 

tavapärase metsakorralduse käigus. Kuna aga 

terve riigimets on kirjeldatud ja andmetega 

varustatud, saab teha ka eelvalikuga korraldatud 

inventuure, kus teatud kindlate tunnuste järgi 

koostatakse metsaeraldiste nimekiri, mille abil 

tehakse inventuur eraldi tööna.

Roheline 

Pärnumaa 

MTÜ/Riina 

Georg; Päästame 

Eesti Metsad 

MTÜ/Farištamo 

Eller

Mida näeb ette valla üldplaneeringu 

(kehtiva ja võimaliku koostamisel 

oleva) seletuskiri ja kaart ka kas RMK 

arvestab dokumendis tooduga? Kas 

KAH-ala piirid on pandud õigesti? Kas 

RMK on kontrollinud ala EELIS-es 

leitavate andmete põhjal? Palume 

peale kontrollimist vastuseid.

Gornjak KAH ala metsatööd on plaanitud 

arvestades üldplaneeringus ja EELIS keskkonnas 

olevaid piiranguid. Teisi inventuure RMK ei tee, 

lähtume olemasolevatest andmetest. KAH ala 

piirid on kokku lepitud Narva-Jõesuu 

üldplaneeringu protsessis.

Roheline 

Pärnumaa 

MTÜ/Riina 

Georg; Päästame 

Eesti Metsad 

MTÜ/Farištamo 

Eller

Arutelul tehti ettepanek majandada

metsa püsimetsana, parkmetsana,

kasutades valikraiet.

Keskkonnaühendused toetavad seda

seisukohta täielikult kõikidel KAH -

aladel üle Eesti.

Aruteludel esitati ja kaaluti erinevaid 

ettepanekuid, valikraiet Gornjak KAH alal 

plaanitud ei ole.



Roheline 

Pärnumaa 

MTÜ/Riina 

Georg; Päästame 

Eesti Metsad 

MTÜ/Farištamo 

Eller

Metsa tuleb majandada metsa

kaitstes, milleks metsaseadus ja

säästva arengu seadus ka kohustuse

loob. KAH-aladel tuleb tagada kohalike

kogukondade huvid, avalik

keskkonnahuvi ja metsad säilitada.

Vaid vajadusel teostada elamutega

piirnevates puistutes püsimetsanduse

raames valikraiet ning hoiduda teistest

raieliikidest ülemäärase kahju tõttu,

mida need metsaökosüsteemile

tekitavad. 

Oleme metsatöid plaanides arvestanud kohalike 

inimeste ja kohaliku omavalitsuse ettepanekute 

ja arvamustega. Raiealad ja raieviisid 

planeeritakse selliselt, et tehtud metsatööd 

loovad ühelt poolt eeldused piisavate valgus ja 

toitainete olemasoluks uute puude 

väljakasvatamiseks ja teisalt on raiutav ala 

olemasolevasse maastikupilti sobitatud ning alal 

säilitatud võimalikult palju väärtuslikke puid.

Roheline 

Pärnumaa 

MTÜ/Riina 

Georg; Päästame 

Eesti Metsad 

MTÜ/Farištamo 

Eller

RMK-l tuleb hakata täitma EL

loodusdirektiivi sätteid ja RMK poolt

deklareeritud loodus-ja metsahoiu

eesmärke, mis on toodud RMK

kodulehel.

Metsatööd on plaanitud arvestades kehtivaid 

seaduseid ja kehtivaid piiranguid.

Roheline 

Pärnumaa 

MTÜ/Riina 

Georg; Päästame 

Eesti Metsad 

MTÜ/Farištamo 

Eller

Soovime kõikidele seisukohtadele ja 

küsimustele konkreetseid vastuseid e-

posti teel (lisaks võimalikele RMK 

kodulehel avaldatavatele vastuste 

kokkuvõttele).

Ettepanekute vastuste kohta saadame teate e-

kirjaga.


